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For at kunne lave opgaverne skal du kende forskel på navneord/substantiver og udsagnsord/verber. 
Farv felterne med navneord én farve og felterne med udsagnsord en anden farve: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

Vælg 6 udsagnsord fra tabellen og bøj dem herunder:  
 

 

skrabe vente hjul fest skrige 

gravhund grynte skinneben udfyld underskrive 

falde gryde græde besejre underskrift 

vinde grine hus fodbold råd 

tepotte vindpust feste juble hikke 

Navneform 
(at…) 

Nutid  
(jeg…) 

Datid  
(jeg…) 

Kort 

tillægsform 
(jeg har/er…) 

Lang tillægsform 
(-ende) 

gå går gik gået gående 

     

     

     

     

     

     

Det er svært at høre, om et ord ender på -ene eller -ende. 

Derfor skal du lære, hvordan du kender forskel på de to endelser. 

Hvis ordet er et navneord, ender det på -ene i bestemt flertal. 

Hvis ordet er et udsagnsord, ender det på -ende i lang tillægsform. 
   

LÆR OM 
-ene eller -ende 

1 

MED DANSKTIP 
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For at kunne lave opgaverne skal du kende forskel på navneord/substantiver og udsagnsord/verber. 
Farv felterne med navneord én farve og felterne med udsagnsord en anden farve: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

Vælg 6 navneord fra tabellen og bøj dem herunder:  
 

Ental ubestemt 

en/et 
Ental bestemt 

-en/-et 

Flertal ubestemt 

flere… 
Flertal bestemt 

alle… 

et hjul hjulet hjul hjulene 

    

    

    

    

    

    

 

flaskebon formere vindmølle æble fisk 

dreng rødbede hjælpe vandre handle 

grave kasse fugl dåse gris 

vælte pjatte hus konkludere praktisere 

hue dag huske måge kysse 

Det er svært at høre, om et ord ender på -ene eller -ende. 

Derfor skal du lære, hvordan du kender forskel på de to endelser. 

Hvis ordet er et navneord, ender det på -ene i bestemt flertal. 

Hvis ordet er et udsagnsord, ender det på -ende i lang tillægsform. 
   

LÆR OM 
-ene eller -ende 

2 

MED DANSKTIP 
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